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Protokół Nr 45 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 25.02.2014r. 
 
Spotkanie odbyło się w Sali narad Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 13:35 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza składu Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku  - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
3. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
4. Skarbnik Gminy Więcbork    - Alina Kruk 
5. Kierownik Referatu UM     - Tomasz Fifielski 
 
Rozpoczynając spotkanie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich 
zebranych i przypomniał porządek obrad, który obejmował: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania 
pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, przepompownią ścieków i 
zasilaniem energetycznym we wsi Witunia, gmina Więcbork” 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków dla 
osób fizycznych nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki 
bezodpływowe oraz nie mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej. 

5. Sprawy różne. 
 
Do powyższej tematyki nie wniesiono zmian 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
Kontynuując spotkanie Przewodniczący Komisji przekazał głos Skarbnik Gminy 
Więcbork, która omówiła projekty uchwał finansowych. 
 
• w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
 
Zmiany dotyczą głownie roku 2014 tj. dostosowania projektu WPF do projektu zmian  
w budżecie Gminy Więcbork, tak aby dane w zakresie dochodów i wydatków były w obu 
dokumentach zbieżne. Ponadto zgodnie z nowym Rozporządzeniem w sprawie WPF pojawiły 
się dodatkowe nowe kolumny, a niektóre zniknęły. Dotyczy to głównie kosztów obsługi 
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zadłużenia, gdzie dodatkowo pojawiły się kolumny, w których można wykazać raty pożyczek 
i odsetki związane z realizacją przedsięwzięć z udziałem środków unijnych. 
 
Radni nie wnieśli uwag 
 
Obecnych 6 radnych 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
• w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
 
1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 26.283,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu zwrotu odzyskanego podatku VAT. 
2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 7.800,00 zł. dokonano z uwagi 

na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na pokrycie 
rozliczanych z urzędem skarbowym kosztów egzekucyjnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 § 4300 o kwotę 8.100,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na zapłatę za 
świadczenie usług doradztwa prawnego przez kancelarie prawną. 

4. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80104 § 2310 o kwotę 100,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla Miasta 
Bydgoszcz tytułem wykonywania zadania wychowania przedszkolnego na rzecz Gminy 
Więcbork. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85305 § 2830 o kwotę 15.600,00 zł. dokonano  
z uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla 
podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Więcbork. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85306 § 2830 o kwotę 15.600,00 zł. dokonano  
z uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla 
podmiotów prowadzących kluby dziecięce na terenie Gminy Więcbork. 

7. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 20.917,00 zł. dokonano 
celem sfinansowania zadań wynikających ze zmian wskazanych w pkt. od 2 do 5 
niniejszego uzasadnienia. 

 
Skład radnych Komisji uzupełniła radna Grażyna Witczak /obecnych 7 radnych/ 
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy dobrze rozumie, że dotacja na żłobek będzie 
przeznaczona na konkretna osobę uczestniczącą, nie zaś na ilość miejsc na jaką przeznaczona 
jest Placówka – Żłobek. 
 
Tak – Skarbnik Gminy. Dodała przy tym, że w samym regulaminie projektu uchwały 
dotyczącej dotacji funkcjonuje zapis „że środki dostępne w budżecie stanowią kwotę jaka jest 
na dane dziecko przyznana tj. 200,00 zł razy ilość miejsc jakie są zgłoszone w rejestrze 
prowadzonym przez Burmistrza”. Póki co jest jeden żłobek – jeden podmiot zarejestrowany  
z ilością 13 miejsc. 
 
Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 
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Obecnych 7 radnych. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 5 radnych 
Wstrzymało się od głosu    - 2 radnych 

Opinia pozytywna 
 
• w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Toruniu na wykonanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji 
sanitarnej wraz z przyłączami, przepompownią ścieków i zasilaniem energetycznym we 
wsi Witunia, gmina Więcbork” 

 
Wywołany projekt uchwały jest konsekwencją przyjętego przez Radę Miejską Budżetu 
Gminy na rok 2014., gdzie między innymi w finansowaniu planowanego deficytu założono 
zaciągniecie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska /…/ na budowę 
kanalizacji w Wituni. Warunki zaciągnięcia pożyczki są zgodne z Regulaminem Funduszu. 
Okres spłaty miałby wynieść dziesięć lat, okres karencji w spłacie kapitału – trzy lata. 
Zabezpieczenie stanowić miałby weksel in blanco. 
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając, jakie jest oprocentowanie tej pożyczki. 
 
Od 1 stycznia zasadny naliczania  oprocentowania nie tyle uległy zmianie, bo jest to póki co 
0,7 % redyskonta wekslowego, ale jak do tej pory był zapis, że nie mniej niż 1%, tak teraz  
/ chyba w związku z tym, że te stopy procentowe są  aktualnie dość niskie i  te pożyczki są 
relatywnie tanie/ , od tego roku jest zapis, że nie mniej niż 3%., więc będzie to 3%- mówiła 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
A można występować o umorzenie? – Przewodniczący Komisji 
 
Tak. Praktycznie od 2012 roku zmienił się regulamin w tym zakresie, że przedtem były takie 
zastrzeżenia, iż umorzeniom nie mogły podlegać pożyczki, które stanowiły dofinansowanie 
przedsięwzięć z udziałem środków zewnętrznych. Natomiast od 2012 roku zapis ten 
zniesiono, tak że po spłacie pożyczki  bodajże w 75% , będziemy mogli ubiegać  
się o umorzenie pozostałej kwoty – Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Radna Grażyna Witczak chciała doprecyzowania, czy po 70%, czy 75%  spłaty. 
 
70%  albo 75% - w tych granicach – Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Skład radnych Komisji uzupełniła radny Ireneusz Balcer /obecnych 8 radnych/ 
 
Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 7 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
W dalszej części spotkania udzielono głosu Kierownikowi Referatu UM p. Tomaszowi 
Fifielskiemu, który omówił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia dopłat do ceny ścieków 
dla osób fizycznych nie prowadzących działalności gospodarczej posiadających zbiorniki 
bezodpływowe oraz nie mających możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej.  
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Stosowny projekt uchwały radni otrzymali wcześniej. Proponowana dopłata jest utrzymana na 
poziomie lat ubiegłych tj. 3,64 zł za 1m³. Dopłata będzie przekazywana z budżetu Gminy do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Zadanie finansowane będzie z budżetu 
Gminy, z działu 900, rozdziału 90001, §4300. Moc obowiązująca uchwały przyjęta jest  
w projekcie od 1 stycznia 2014r. Takie dopłaty stosowane są przez wiele gmin, gdzie nie ma 
stu procentowego skanalizowania obszaru. Niemniej, jednak orzecznictwo sądów 
administracyjnych oraz organów nadzoru Wojewody uznaje, że takie dopłaty nie są do końca 
zgodne z prawem w kontekście obowiązującej ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. W ubiegłym tygodniu taka uchwała została  
przekazana do  Nadzoru Wojewody i w rozmowie telefonicznej pracownik Wydziału mówił, 
że takie dopłaty są stosowane w mniejszych gminach województwa. Prosił jednak, by 
uchwała w takiej formie była przyjęta po raz ostatni. Daje rok czasu na to aby wypracować 
inny sposób dopłat pomagać tym, samym mieszkańcom w odbiorze nieczystości  
ciekłych z odbiorników bezodpływowych. Gmina Kamień np. w uchwale dotyczącej taryf 
ujęła dodatkową kolumnę „pozostali odbiorcy” i zaznaczyła, w części opisowej, że są to 
rolnicy, osoby fizyczne et cetera, i na tej samej sesji wprowadzili również dopłaty do tych 
pozostałych odbiorców. Tak przyjęta uchwała w obrocie prawnym obecnie funkcjonuje. 
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
 
Radna Beata Lida pytała, jakie inne rozwiązania w tym zakresie, widzi p. Fifielski. 
 
Trudno mi w tej chwili ustosunkować się do pytania. Myślę, że jeżeli zostaną zatwierdzone 
taryfy  z ta kolumną to w przyszłym roku można też się na to powołać. Mając na względzie 
uzgodnienia z Nadzorem Wojewody proponuje się cały czas zapisy, te które obowiązywały 
do tej pory  – p. Fifielski.  
 
A jeżeli Wojewoda zada pytanie „ mówiliście, że poszukacie innych rozwiązań, a nic w tym 
kierunku nie robicie”, co dalej? – radna Lida. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zabierając głos mówił, że problem dopłat dotyczy nie tylko gminy 
Więcbork ale również innych. Rozmawiał z innymi burmistrzami i temat ten będzie 
przedmiotem obrad na Konwencie Burmistrzów województwa kujawsko-pomorskiego. 
Konwent ma możliwość skorzystania z porad prawnych i wypracowanie jakiegoś sposobu  
w szerszym gronie będzie, jak najbardziej zasadne. Chodzi o to, by wypracować pewnego 
rodzaju metody i sposoby „obejścia” przepisów, aby wyjść mieszkańcom na przeciw i dopłaty 
były utrzymane w mocy. 
 
Radna Lida chciała wiedzieć, jakie rzędu są to kwoty w skali roku np. ile kwota dopłat 
wyniosła w roku 2013. 
 
Pan Fifielski odpowiedział, że było to kwoty w granicach 11.000,00 zł – 12.000,00 zł 
miesięcznie. W budżecie zabezpieczono na to kwotę 130.000,00 zł. 
 
Przewodniczący RM uważał, że należy zaryzykować i uchwałę podjąć. Nie tylko dlatego, że 
ludzie się do niej przyzwyczaili ale dlatego żeby zachować sprawiedliwość międzyludzką. 
Ostatecznie bowiem, co mają szamba to nie dlatego, że nie chcą mieć kanalizacji ale z racji 
tego, iż Gminy nie stać na to, by doprowadzić tam kanalizację. Są to osoby w pewien sposób 
pokrzywdzone.  Gdyby ta uchwała nie przeszła tak, czy inaczej Gmina musi szukać jakiś 
innych rozwiązań. 
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Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 
uchwały. 
 
Obecnych 8 radnych. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 7 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
Spraw różnych nie wniesiono. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                      Budżetu i Finansów 
 
                                                                                     /-/  Henryk Szwochert 


